
歡迎相關醫事人員踴躍報名參加，請醫療院所協助公告 

《１１３年３月學術演講會》 

主辦單位：社團法人臺中市大臺中醫師公會 

協辦單位：衛生福利部豐原醫院  

日    期：113年 3 月 3日 (星期日)下午 13時 30分至 16時 30分 

上課地點：衛生福利部豐原醫院９樓視聽教室 

上課地址：臺中市豐原區安康路 100號 
 

課 程 表 

時   間 題   目 講   師 

13：15至 13：25 報    到  

13：25至 13：30 主席致詞 魏重耀 理事長 
劉益坊 主  任 

13：30至 14：30 男性睪固酮低下的中西醫治療方針 
衛生福利部豐原醫院 
(家醫科) 葉信甫 醫師 

14：30至 15：30 肺炎黴漿菌的診斷與治療 
衛生福利部豐原醫院 
(兒  科) 黃伃㚬 醫師 

15：30至 16：30 小腸腸阻塞病患罕見案例分享 
衛生福利部豐原醫院 

(肝膽胃腸科) 吳高明 醫師 
 

※  本次課程申請以下學分 ※ 
(1)臺灣醫學會：專業課程 3.6分   (2)台灣內科醫學會：5積分   

(3)台灣家庭醫學醫學會：乙類 1點 

(4)臺灣兒科醫學會：審核中 

(5)臺灣專科護理師學會(護理師及專科護理師)：專業課程 3.6分 

◎與會期間請配合防疫落實手部清潔衛生及「全程配戴口罩」。 

◎與會學員之間的座位請保持社交距離。 

◎護理人員參加者酌收費用 100元(請於現場繳納)。 

◎全程參與課程者，會後贈送精美餐點一盒。(中途離場，歉難發給) 

◎請於 113年 2月 29日中午前完成報名，俾備簽名單製作及確認餐盒數量。 

◎會議室內禁止飲食。當日本會不提供茶飲。請自備茶壺或水杯。 

 報名方式  

一、 網站：gtma.org.tw/學術演講/2024-3-3項下 

二、 行動裝置A P P ：臺中市大臺中醫師公會/活動模組/ 3月份活動 

三、 電話：04-25222411 楊小姐 

http://www.gtma.org.tw/學術演講/2019-01-06


課程大綱 

● <男性睪固酮低下的中西醫治療方針> 
葉信甫 醫師 

 
Male hypogonadism, or testosterone deficiency syndrome (TDS), results from a failure of the 
testes to produce adequate androgen. Patients have low circulating testosterone in combination 
with clinical symptoms such as fatigue, erectile dysfunction, and body composition changes. 
the older patient,androgen deficiency of the aging male (ADAM) is an important cause of 
secondary hypogonadism because testosterone levels decline progressively after age 40. 
Hypogonadal patients have alterations not only in sexual function and body composition, but 
also in cognition and metabolism. Regardless of etiology, hypogonadal patients who are both 
symptomatic and who have clinically significant alterations in laboratory values are candidates 
for treatment. In Western medicine, the goal of hormone replacement therapy in these men is to 
restore hormone levels to the normal range and to alleviate symptoms suggestive of hormone 
deficiency. This can be accomplished in a variety of ways, although most commonly 
testosterone replacement therapy (TRT) is employed.On the other hand, andrology has a long 
history in traditional Chinese medicine (TCM) discussions concerning andropathies, and 
documentation of relevant therapeutic methods abound in the ancient literature on TCM. 
Integrated treatment combining TCM and Western medicine has seen both broad and 
in-depth development, with formidable status in the field of modern andrology in Taiwan. This 
speech attempts to demonstrate the unique advantage of integrated treatment in the therapy of 
hypogonadism in the field of TCM and on the integrative treatment of late-onset hypogonadism. 
There is a need for the advancement of a medical theory that integrates TCM and Western 
medicine practices to create a new therapeutic system with standardized therapeutic and 
evaluative protocols for diseases involving male sexual health. 
 
● <肺炎黴漿菌的診斷與治療>  
 

黃伃㚬 醫師 
 

肺炎黴漿菌是一種非典型的細菌，以唾液飛沫和鼻腔分泌物接觸傳染。
在台灣地區一年四季均有病例報告。此病的潛伏期約10-14天；黴漿菌
肺炎感染可以從毫無症狀，到上呼吸道感染、咽炎、肺炎甚至全身其他
器官的感染。目前主要用藥以抗生素治療為主，近年來抗藥性黴漿菌的
比例有逐漸升高，黴漿菌的診斷需依靠臨床症狀、接觸史、並合併實驗
室檢驗綜合診斷，以避免過度濫用抗生素的情形。 
 
● <小腸腸阻塞病患罕見案例分享> 
 

吳高明 醫師 
 
 

64 歲男性，過去病史為第二型糖尿病及長期胃酸逆流的病史，因近
兩日腹脹不適及嘔吐，至本院急診求診，後續診斷疑似小腸糞石導致腸
阻塞，經過內科藥物治療及可口可樂輔助治療後，仍未改善，經小腸鋇
劑攝影檢查，顯示空腸有疑似糞石崁塞，會診外科後以手術移除小腸糞
石，後續腸阻塞改善出院。 


